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5.000 kg porumb boabe Ia hectar
in cultură neirigată pe suprafețe

din ce in ce mai1962, ca verigă Prof. univ. 
ing. STOIAN PETRESCU Secretar General în Ministerul Agriculturii Departamentul Gostat

Anul însemnată a planului șesenal, trebuie să constituie pentru toate gospodăriile agricole de stat un nou pas înainte pe calea îndeplinirii sarcinilor trasate de partid și guvern : sporirea producției și reducerea prețului de cost. O Jnsemnată sarcină o constituie rcWzarea în cursul anului 1962, în < Ediții normale de climă, a unei producții de 5000 kg porumb boabe la hectar pe o suprafață de 50.000 ha in cultură neirigată în cadrul gospodăriilor agricole de stat.Experiența dobîndită în ultimii ani de unitățile fruntașe ne-a arătat că obținerea unei asemenea producții este întrutotul posibilă. Și în acest an, ca de altfel și în anii tre- cuți, s-a putut vedea, fără putință de tăgadă, că chezășia producțiilor mari de porumb o constituie agrotehnica superioară, aplicată diferențiat, in funcție de condițiile pedoclimatice, efectuarea tuturor lucrărilor la un nivel înalt calitativ și numai în cadrul epocii optime. Față de anul 1958, numărul gospodăriilor agricole de stat care, pe baza însușirii metodelor de lucru a unităților fruntașe, an obținut pe parcele și loturi din ce in ce mai mari producții de 5000 kg porumb boabe la hectar, a fost, m 1959 cu 12% mai mare, in 1960 cu 17'/», iar in 1961 — după date preliminate — cu circa 21% mai mare ; în aceeași vreme, suprafața respectivă a fost, în 1961, cu peste 40% mai mare.Ce trebuie făcut pentru ca asemenea producții să se obțină pe suprafețe din ce în ce mai mari ?In această privință este foarte instructivă experiența dobîndită de lucrătorii G.A.S. Pietroiu — fruntașă an de an în cultura porumbului— experiență pe care brigadierul Ion Ivan o redă astfel: fiecare lucrare la timp, așa cum e nevoie. Arătura adîncă de toamnă la 32-35 cm, fertilizare cu 15-20 tone gunoi de grajd, 200 kg superfosfat și 50 kg azotat de amoniu Ia hectar, întreținerea arăturii ca ogor negru ; primăvara ogorul a fost lucrat cu grapa și cu cultivatoarele pentru distrugerea buruienilor și menținerea și inma- ■ azinarea apei în sol, a fost semănat devreme și rapid, folosindu-se cele mai potrivite varietăți de să- mînță dublu hibridă, și asigurîndu-se o densitate de circa 35.000 și chiar 40.000 plante la hectar, au fost efectuate trei prașile bune.Rezultatele cercetărilor făcute ani in șir la Institutul de cercetări agricole de Ia Fundulea, regiunea București, ne arată că porumbul semănat in arătură adîncă de toamnă dă o producție cu circa 50% mai .mare decît cel pus în arătură de primăvară. De asemenea, pe parcelele arate la 32-35 cm adîncime și fertilizate corespunzător s-au obținut cu 2.640 kg porumb boabe la hectar mai mult decit pe loturile insămin- țațe în arătură făcută la 15 cm

Pe ogoarele gospodăriei agricole de stat „Costache Burcă" din comuna Amzacea, raionul Negru Vodă, tractoristul Nicolae Cherciu împrăștie îngrășăminte chimice pe terenul ce va fi însămînțat cu porumb. Ingrășămintele sînt îngropate în sol o dată cu arătura adîncă, Foto : I. HERȚIU,

mariadîncime. Fertilizarea rațională, cu gunoi de grajd și îngrășăminte chimice, constituie o temelie puternică a viitoarelor producții ridicate.Aceasta pentru că arătura adîncă de toamnă și ingrășarea terenului odată cu arătura favorizează acumularea apei în sol — din ploi și topirea zăpezii — îmbogățește solul cu substanțe nutritive și activizează viața microorganismelor, creînd cele mai potrivite condiții pentru creșterea și dezvoltarea plantelor.De aceea, acum în această perioadă zilele prielnice trebuie folosite din plin pentru efectuarea arăturilor, transportul și încorporarea îngrășămintelor in sol. Numai aplicarea exemplară a întregului complex de măsurări agrotehnice. începînd cu primele lui verigi — arătura adîncă și fertilizarea — ne va permite realizarea producției de 5.000 kg porumb boabe la ha în cultură neirigată. Iată de ce gospodăriile agricole de stat trebuie să acorde o deosebită atenție acestor lucrări. După ploile căzute și în urma eliberării tractoarelor și utilajelor de la lucrările de recoltare și însămin- țări. condițiile de lucru au fost mult îmbunătățite pentru fertilizarea solului și executarea arăturilor adinei.Trebuie să spunem insă că în cadrul gospodăriilor agricole de stat, ca și în trusturile regionale gostat, mai există încă deficiențe pe această linie. Sînt înaintate cu lucrările regiunile Bacău, București, Dobro- gea. Galați, Suceava ; sint mult rămase în urmă regiunile Crișana și Banat (abia 46% din plan). Mureș- Autonomă Maghiară (doar 40* • din plan), Iași și Maramureș. Consiliile gospodăriilor pot și trebuie să asigure desfășurarea planificată, ritmică a lucrărilor. Situații ca cele de la G.A.S. Fălciu, G.A.S. Murgeni, G.A.S. Mintia, unde lucrările sînt tărăgănate, tractoriștii nu lucrează după un plan concret, zilnic, nu trebuie să se mai intilnească. Bine a procedat conducerea G.A.S. Recaș, care a întocmit un plan săptăminal de fertilizare și arături prevăzînd sarcini zilnice de control, pe lucrări, secții și brigăzi pentru toate cadrele de conducere. Bine au procedat gospodăriile care s-au străduit să identifice din vreme toate sursele de gunoi de grajd (grajduri comunale etc.) din raza lor și au pornit o susținută acțiune de transportare a gunoiului pe teren. Nu pot justifica însă întîrzierele unități ca G.A.S. Lugoj sau G.A.S. Cochirleni unde, din „lipsa" gunoiului de grajd, acțiunea de fertilizare întirzie.Folosind rațional tractoarele, orga- nizînd schimbul II și utilizînd la maximum mijloacele de transport pe care le au, gospodăriile agricole de stat pot și trebuie să asigure toate condițiile pentru realizarea unei producții de 5.000 kg porumb boabe la hectar pe suprafețe din ce în ce mai mari, în cultură neirigată.

Au depășit planul 
la lapte

Pînă Ia începutul lunii noiembrie, 
gospodăriile agricole de stat au livrat 
fondului centralizat cu peste 500.000 
de hi mai mult lapte decît în tot anul 
1960, îndeplinindu-și planul de livrări 
pînă la acea dată în proporție de 111 
la sută.

Multe gospodării agricole de stat 
și-cu depășit planul anual la produc
ția de lapte. Astfel, pînă la 7 noiem
brie G.A.S. Ozurt își depășise planul 
anual cu 39 la sută, G.A.S. Criț cu 14 
la sută, G.A.S. Apold cu 27 la sută, 
G.A.S. Netuș cu 9 la sută (regiunea 
Brașov), G.A.S. Poiana cu 16 la sută, 
G.A.S. Cojocna cu 10 la sută (regiu
nea Cluj), G.A.S. Brebeni cu 16 la 
sută, G.A.S. Căteasca cu 29 la sută, 
G.A.S. Cuparu cu 12 la sută (regiunea 
Argeș), G.A.S. Borănești cu 14 la sută, 
G.A.S. Slobozia cu 37 la sută (regiu
nea București).

TRUSTURILE GOSTAT BANAT Șl 
BRAȘOV ȘI-AU ÎNDEPLINIT PLANUL 
ANUAL LA PRODUCȚIA Șl LIVRAREA 
LAPTELUI.

J. EUGEN

Centrul mecanic Arod

Si-a îndeplinit planul anual
Pentru lucrătorii Centrului me

canic „Bernath Andrei" din Arad, 
ziua de 3 noiembrie a fost zi de 
adevărată sărbătoare. Harnicul co- 

\ lectiv de aci și-a îndeplinit în acea 
zi planul anual de producție la toți indicii. Astfel, planul producției globale a fost realizat în proporție de 100 la sută, iar cel al producției- marfă în proporție de 105 la sută. Totodată au fost realizate economii peste plan în valoare de 650.000 lei.

Despre faima acestui colectiv de 
| muncă s-a dus vestea peste tot. 
' Zeci de agregate pentru fabricarea 

de furaje combinate, hrănitoare 
automate etc, — utilaje zootehnice 
de mare productivitate — sînt pro
duse în serie în această întreprin
dere fruntașă. In activitatea sa, 
C.M.Arad a fost distins de 14 oriVești din regiunea Olteniaîn toate raioanele regiunii Oltenia cu caracter? pomi-vitidol au fost făcute intense pregătiri în vederea plantărilor de pomi fructiferi și viță de vie. Pînă acum cîteva zile a fost desfundată suprafața de 200 de hectare și s-au săpat 44.990 de gropi.In fruntea acestor lucrări s-au situat raioanele Baia de Aramă. Tg. Jiu, Gilort și altele.

★în actuala campanie tractoriștii de la S. M. T. Zănoaga se străduiesc să execute un volum, tot mai mare de lucrări pe ogoarele unităților deservite. Merită să fie evidențiați tractoriștii Andrei Bădici care lucrează pe terenurile G. A. C. „Octombrie Roșu" din Mîrșani și care și-a realizat planul în proporție de 115 la sută, lorgu Petre, la G. A. C. Radomiru, cu 112 la sută, precum și Florea Mihai, Niță Gheorghe și alții.
JENI BACILA corespondent
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în laboratorul regional pentru controlul semințelor din Iași se desfășoară o intensă activitate. In fotografie : tehnicienele Marioara Munteanu și Sofia Ionescu făcînd analiza purității semințelorFoto : C. DUMITRU

cu diploma de unitate fruntașă pe 
țară în ramura respectivă.

De o apreciere deosebită se bucu
ră calitatea utilajelor executate de 
muncitorii de aici. Acest lucru reie
se îndeosebi din numeroasele scri
sori de mulțumire primite de la di
ferite gospodării de stat, gospodării 
colective și alte întreprinderi.

— Nu de mult, ne spune directorul 
Centrului mecanic, tov. Șalomon, 
am primit din partea gospodăriei 
de stat Băicoi, regiunea Ploiești, o 
asemenea scrisoare prin care ni se 
anunță că muncitorii acestei uni
tăți au primit cu bucurie produsele 
noastre privind deservirea-. în cele 
mai bune condiții a celor 500 de 
vaci în stabulație liberă.

Intr-adevăr, cele relatate de di
rectorul centrului mecanic se pot 
vedea de altfel în toate unitățile 
agricole socialiste din orașul și ra
ionul Arad, din întreaga regiune 
Banat, ca și din alte regiuni ale 
țării. Incubatoarele fabricate aici, 
cît și alte agregate destinate agri
culturii, lucrează cu un randament 
sporit.

O preocupare de seamă a inova
torilor de aici, a fost continua îm
bunătățire a produselor, reducerea 
consumului de metal, introducerea 
noului în producție. Așa se explică 
și faptul că aspersoarelor agregate

Vom termina în scurt timp 
si arăturile adînci de toamnăIntensificînd întrecerea socialistă, mecanizatorii de Ia S.M.T. Chișineu Criș, regiunea Oradea, au terminat campania însămînțări- lor de toamnă în bune condiții. La obținerea acestui succes a contribuit, fără îndoială, faptul că noi mecanizatorii am avut la dis

poziție mașini bine reparate, pe care le-am îngrijit cu toată atenția.Un sprijin deosebit l-am primit în campanie din partea mecanicilor agricoli, printre care se numără comuniștii loan Barbura, Anton Dubău și Peci Ioan. De asemenea, fierarii stațiunii ne-au asigurat în permanență
Pentru depășirea producției 
planificate la floarea-soarelui

Au primit plata suplimentarăNicu Comșa, casierul colectivei, n-a zăbovit mult la bancă. Numai ce a încasat banii și s-a și înapoiat la gospodărie. Știa doar că este așteptat de o mulțime de colectiviști. De cum îl văzu, Marin Bocioagă îl și întrebă :— Ei, Nicule, ai adus banii ?— Sigur că da, nea Marine, îi răspunde vesel casierul. Am adus banii pentru retribuția suplimentară la floarea-soarelui.Tabelele erau întocmite de mult de către contabilul gospodăriei și cei doi socotitori. Așa că Nicu Coni- șa a început să facă imediat plata.Printre primii pe listă e și Marin Bocioagă. Brigada I din care face el parte, a obținut de pe cele 36 de hectare cultivate cu floarea soarelui cîte 2.000 de kg de sămîn- ță la hectar, în loc de 1.600 kg cît prevedea planul. Echipa în care lucrează Bocioagă a realizat o producție și mai mare. Aceasta pentru că membrii săi au aplicat la cultura florii-soarelui patru prașile toate făcute la timp și de cea mai bună calitate.Cînd își auzi numele Marin Bocioagă se apropie de masa casierului. Acesta îi numără 772 de lei.— Treabă bună-i retribuția asta suplimentară — spuse el. Cine-i harnic și muncește •••

Din părțile Maramureșului ne-a sosit o nouă și îmbucurătoare veste: in raionul Satu Mare s-a încheiat colectivizarea agriculturii.Și în acest an gospodăriile agricole colective din raionul Satu Mare au obținut recolte îmbelșugate. Cu tot timpul secetos ele au depășit în medie cu 800 kg grîu și peste 600 kg porumb la hectar recoltele înto- 

lor de irigat li s-a redus la jumă
tate consumul de metal. De ase
menea, au mai fost reduse și dimen
siunile bancurilor hidraulice. In ul
tima vreme la unele repere meta
lul a fost înlocuit cu mase plastice. 
Numai pe această cale inovatorii 
au adus întreprinderii în acest an 
o economie de peste 200.000 lei.

Un aport deosebit în realizarea 
planului anual în zece luni l-au dat 
comuniștii, care au fost mereu în 
fruntea tuturor acțiunilor. Printre 
aceștia se numără, de pildă, turnă
torul Dihel Simion, care a conce
put o mașină de făcut forme, sco- 
țînd astfel din turnătorie formatul 
manual, neproductiv și de slabă ca
litate. Tot printre fruntași se mai 
află și comuniștii Popa Ioan ingi
ner, maiștrii Gheza Sumerai și Ion 
Niga — price puți organizatori ai 
producției — care asigură ritmici
tatea și buna calitate a lucrului e- 
fectuat, ocupîndu-se totodată și de 
ridicarea calificării muncitorilor.

Nu putem încheia aceste rindurt 
fără a arăta că la loc de frunte pe 
panoul de onoare se află și foto
grafiile altor fruntași ca Ștefan 
Tarko, Ilie Boța, Ernest Rozsnay, 
Marcu Iererriiaș, Ioan Molnar, 
Iosif Pap și alții.

I. DARULA corespondent

pe teren fiare de plug bine ascuțite.Odată terminate în- sămințările, noi am început executarea arăturilor adinei de toamnă cu plugurile prevăzute cu scormonitori, lucrări pe care le vom termina în cel mai scurt timp.
IOAN BRÎNDUȘEA tractorist

— Bani în plus agonisește, îl completă cineva.Rînd pe rind se prezentară apoi și își primiră banii cuveniți ca plată suplimentară Ștefan Negulescu, Mihai P. Tudosie, Rică Tudosie și multi alții. Toți au încasat sume frumoase. în total, casierul colectivei a dat în ziua aceea ca plată suplimentară pentru depășirea producției la floarea-soarelui 29.755 lei, adică 30 la sută din valoarea celor 4 vagoane de semințe obținute peste plan.Zilele acestea, colectiviștii din Bordei Verde, raionul Făurei, vor primi plata suplimentară și la cultura porumbului. Aici planul a fost depășit cu 40 de vagoane. Adunarea generală a revenit asupra ho- tărîrii luate la începutul anului cînd stabilise ca la porumb retribuția suplimentară să se dea în natură, și a hotărît ca gospodăria să vîndă statului cele 60 de vagoane de porumb șl să dea membrilor 40 la sută din valoarea acestei cantități. Aceasta înseamnă că la cultura porumbului gospodăria va repartiza colectiviștilor drept plată suplimentară peste 150.000 de lei.
ION BELCIUGAN corespondent 

vărășirilor agricole. S-au dezvoltat mult și sectoarele zootehnice ale gospodăriilor colective ceea ce a determinat o mărire însemnată a veniturilor colectiviștilor.Gospodării colective ca cele din Botiz, Agriș, Păulești, Mădăraș, Bel - tiug și multe altele, au pus accentul în ultimii ani pe o dezvoltare multilaterală dînd posibilitate membrilor lor să-și făurească un trai tot mai îmbelșugat.Astăzi, in satele raionului Satu Mare fie că e vorba de Păulești sau Ardud, Mădăraș sau Botiz întîl- nești nenumărate case noi, luminoase, spațioase. Numai în ultimii 5 ani peste 4.000 de familii de colectiviști din raion și-au construit case noi. De asemenea, mulți colectiviști și-au cumpărat mobilă, aparate de radio, biciclete și motociclete, ara- gaze.Pentru atragerea țăranilor muncitori pe calea luminoasă a gospodăriei colective, organizațiile de partid comunale, sfaturile populare au desfășurat o rodnică muncă de popularizare a succeselor obținute de către gospodăriile colective din
O seară de calcul 

la Homocea
In ultimele luni în regiunea j I Bacău, au luat ființă zeci de j I gospodării agricole colective. De J I asemenea, în numeroase sate, | ( multe iamilii de întovărășiți și j ( țărani muncitori cu gospodării I I individuale au cerut să fie Pri- J (mite in gospodăriile colective j 

I existente.[ In munca politică de masăi 
f dusă în acest scop de organiza- j I țiile de partid din regiunea Bacău j 1 o largă răspîndire o au serile J f de calcul. Astfel, o dată pe săp j I tămină, sau chiar de mai multe i ori, în fața a numeroși țărani J (muncitori, se fac comparații in- | f tre veniturile obținute după un | [ an de muncă de un colectivist l ( și un întovărășit sau un țăran j f muncitor cu gospodărie indivl- j i duală. J
r 'în comuna Homocea s-au ținut și se țin multe seri de calcul. Iată cum a fost organizată una din a- cestea. Mai înainte de a începe discuțiile in cadrul serii de calcul, comitetul comunal de partid, împreună cu conducerea gospodăriei colective și a căminului cultural, s-au fixat asupra colectivistului căTe în acea seară urma să povestească la căminul cultural, în fața oamenilor, despre traiul lui, despre cîștigul pe care-1 obține an de an în gospodăria colectivă.— Eu propun, a spus tov. Alexandru Stan, președintele gospodăriei colective, ca în această seară să ia parte la întîlnirea cu întovărășirii și colectivistul Ioan C. Re- deș. Și tot el să fie acela care să le vorbească întovărășiților despre munca lui în gospodăria colectivă și despre cîștigul pe care-1 obține. Familia colectivistului Redeș este o familie de oameni harnici care merită să fie exemplu pentru toți ceilalți......Se făcuse seara. Sala căminului cultural din Homocea era ticsită de oameni; colectiviști și întovărășiți. Iată-i pe colectiviștii Dumitru Zghibea, Toader Ere- mia, Dumitru Bejan și alții. Cei mai mulți însă dintre cei pre- zenți erau întovărășiri, printre care Pavel Bălan, Nicolae Șoșan, Gheorghe Stan, Ioan Damian și

Gospodăriile agricole de stat 
pot să obțină in 1962 

producții sporite de lînă
Pentru realizarea sarcinilor tra

sate de partid în direcția dezvoltării 
sectorului zootehnic, gospodăriile 
agricole de stat au luat în ultimii 
ani o serie de măsuri tehnico-orga- 
nizatorice care au dus la obținerea 
unor rezultate remarcabile, atît în 
ceea ce privește creșterea numerică 
a efectivelor de ovine, cit și în spo
rirea producției de lînă pe cap de 
animal.

Demn de remarcat este faptul că 
în perioada 1957—1961 ovinele cu 
lină groasă au fost transformate și 
înlocuite aproape în totalitate cu oi 
cu lînă fină și semifină. In prezent, 
procentul oilor cu lînă fină și semi
fină în gospodăriile de stat atinge 
94,7 la sută din totalul efectivelor de 
ovine. După cum era si firesc, pa
ralel cu creșterea continuă a efecti
velor de ovine s-a înregistrat și o 
sporire însemnată a producției glo
bale de lină, ceea ce a făcut ca an 
de an, G.A.S.-urile să contribuie la 
fondul central al statului cu canti
tăți din ce în ce mai mari de lină.

De peste două ori 
mai multă lînă livrată statuluiîn timp ce în 1957 gospodăriile de stat au livrat statului numai 1.297,6 tone lînă. în acest an ele au livrat fondului central 2.916 tone. Datorită 
îmbunătățirii condițiilor de întreți
nere a oilor și aplicării metodelor 

raion. Astfel, s-au organizat cu suc- ces vizite ale întovărășiților și țăra- nilor cu gospodărie individuală la diverse gospodării colective, Ia co- lectiviști acasă ; la căminele cultu-< rale au fost organizate seri de în- trebări și răspunsuri, conferințe Pd problemele gospodăriei colective, s-au folosit discuțiile de la om la om, panouri cu grafice compara-i five etc.Toate aceste forme ale muncii po- litice de masă au contribuit eficient la convingerea țăranilor întovărășiți și cu gospodărie individuală asupra avantajelor muncii în gospodăria colectivă, a bunăstării șî traiului fericit pe care îl duc colectiviștii. Ca urmare, in ultimele 2 luni aproape 7.000 de familii de țărani muncitori cu peste 20.000 hectare au pășit cu încredere în gospodăria colectivă. In prezent în raionul și orașul Satu Mare există un număr de 90 gospodării agricole colective care cuprind 26.141 familii de țărani muncitori.Raionul Satu Mare este acum primul raion din regiunea Maramureș cu agricultura colectivizată.

încă mulți alții. Cu toții se întrebau : „Care dintre colectiviști va vorbi în această seară de calcul ?“ Acestei întrebări i-a dat răspuns tov. Ecaterina Tolomei, directoarea căminului cultural; „In această seară îl vom asculta pe colectivistul Ioan C. Redeș, care a fost de acord să ne arate cum lucrează el împreună cu familia lui în colectivă și totodată ce a cîști- gat după un an de muncă. Și acum, mai spuse în glumă directoarea căminului cultural, tov. Redeș e rugat să poftească la tablă".Indreptîndu-se spre tablă colectivistul loan Redeș spuse către sală în glumă : „Cînd am fost mic și urmam la școală nu totdeauna mi-era plăcut să vin lingă tablă. Acum însă mă apropii cu drag de ea, mai cu seamă că voi scrie alb pe negru despre belșug. Dar să începem, calculul...In colectivă am intrat în 1959 cu o suprafață de 3 ha de pămînt. Un an plin de muncă în gospodărie am avut în 1960, cînd împreuna cu nevastă-mea Domnica și fata am făcut 434 de zile-muncă. Pentru zilele-muncă efectuate am primit drept venituri 1.300 kg de grîu, 5.218 kg porumb, 173 kg de ceapă, 352 kg de varză, 176 kg de cartofi, 62 kg de zahăr, peste 2.000 kg de furaje și 6.944 de lei. în total venitul familiei mele din anul trecut s-a ridicat la aproape 15.000 de lei. Și în acest an stau bine cu zilele-muncă. La începutul lui octombrie aveam făcute 431 de zile- muncă. Numai ca avans de 40 la sută am ridicat de la gospodărie 870 kg de grîu, 3.000 kg de porumb, multe legume și zarzavaturi și peste 4.300 de lei. După toate socotelile, cred ca și în acest an venitul familiei mele după munca în gospodăria colectivă se va ridica tot la 15.000 de lei. Și asta nu-i totul. Venituri bunicele sînt și de pe lotul individual de 25 de ari. Acasă mai am o vacă cu lapte, iar în fiecare iarnă tai cîte un porc de 150—200 de kg. Ba, de cînd sînt colectivist am mai putut să îngraș și 2 porci pe care i-am
GH. BACIU

(Continuare in pag. 2-a)

științifice înaintate, producția medie de lînă pe întregul Departament Gostat a crescut de la 2 kg în 1957, la 2,69 kg lînă în acest an ; recalculat la randament revine o producție medie de 2,4 kg în 1957 și de 3 kg lînă în 1961. Sînt gospodării de stat ca cele din Cărei și Che- reușa, regiunea Maramureș, Valea lui Mihai, regiunea Crișana și altele unde printr-o bună îngrijire, furajare și aplicare a selecției, de la turmele de oi merinos se obțin anual circa 8 kg lînă pe cap de oaie. Așa 
după cum s-a subliniat la recenta 
consfătuire cu fruntașii în creșterea 
oilor, producții sporite de lînă au 
fost realizate în acest an și la gos
podăriile de stat Peștera, regiunea 
Dobrogea, Ion Sion, Justin Geor
gescu și Nazîru, regiunea Galați, Je- 
gălia, regiunea București, Lăicăi, re
giunea Argeș și altele-

Sint însă și unele gospodării care 
deși se află în aceleași condiții pe
doclimatice, obțin producții scăzute 
de lînă față de posibilitățile pe care 
le au. In timp ce la G.A.S. Che- 
reușa s-a realizat în acest an, in 
medie, cîte 8 kg lină de fiecare oaie, 
gospodăria vecină Tășnad a obținut 
la rasa merinos o producție medie 
de numai 4,58 kg. Intr-o situație ne
satisfăcătoare se găsesc și gospodă-

(Continuare în pag. 3-a)
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...în «ala căminului cultural abia de mai găseai un loc. Tineri și virst- nici, ca deobicel, ocupaseră scaunele din vreme. îndeosebi azi se grăbise, ră deoarece au aflat că brigada artistică de agitație va prezenta un program nou, un fel de „revistă cu subiect". Directorul căminului cultural, loan Drecin, nu se dezmințea j de data aceasta. El își dovedea deplin talentul și preocuparea ca oamenii să plece de la spectacol învățături folositoare.Despre ce aveau să vorbească . data aceasta tovarășii din brigada de agitație artistică ? se întrebau curioși spectatorii,Pentru a le răspunde, directorul căminului cultural ar fi trebuit să le reamintească ce se întimplase cu o săptămînă Jjj urmă, la adunarea generală a gospodăriei agricole colective de aci, din Cuvin, regiunea Banat.

nici l pecude

★Gospodăria se dezvoltase mult în ultimii ani. De la cele 30 de familii. 105 ha, 2 boi și cîteva unelte de muncă cîț avea în 1950 la înființare, acum ajunsese la peste 200 de familii, suprafața de teren se mărise da asemenea, se ridicaseră construcții noi. Acum se punea deschis problema măririi numărului animalelor.Dar unii colectiviști socotiseră nerentabilă dezvoltarea fermelor. Ba, unii propuseseră... vînzarea bovinelor. Asta ar fi însemnat însă nici mai mult, nici mai puțin decît a bat? pa. sul pe loc, dacă nu a da înapoi.Președintele gospodăriei colective discutase îndelung această problemă în cadrul organizației de partid, 11 invitaseră și pe directorul căminului cultural. Trebuia să se dea o lecție celor cara dovedeau miopie, care nu înțelegeau încă ce înseamnă dezvoltarea fermelor de animale pentru în. florirea gospodăriei colective și pentru ridicarea permanentă a nivelului de trai al colectiviștilor. Dar cum a. nume? Bineînțejeș, în primul rind prin cele ce avea să înfățișeze brigada artistică de agitație.
★...Cortina s.a dat la o parte. Pe scenă au apărut mai multi „colectiviști". O discuție aprinși s.a încins între ei. O discuție în... versuri. „Un colectivist" — cel care reprezenta tipul omului Înapoiat spunea:

„Vaci s-avem, dar doar acasă. Ce 
ne trebuje și aici 

Cu... programul să le creștem toată 
ziua ? Ce mai zici",Altul, —. „colectivistul" care vede limpede înainte, spre ziua de mîine, după o convingătoare pledoajie, pli. nă de exemple pozitive luate din alte gospodării, încheia astfel:

„Da, să creștem vaci vreo sută, ba 
ce spun f Jncă pe-atîl 

Celor ce n» dușmănește să le stea... 
uimirea-n gît I 

Si să vadă cum într-una devenim
tot mal bogați. 

Pentru asta mic cu mare ajutorul
să vi-1 dafi. 

Să ne creaseă colectiva astfel ca
In clfiva ani 

Ferma noastră să o întreacă și pe u 
aceea din Zăbrani I"...Sala întreagă aplauda cu căldură. Multe minți fuseseră trezite la realitate : necesitatea dezvoltării fermei de vaci.Urmarea a fost că începînd din luna următoare, au fost luate măsuri ca să se rație toate prăsilă și chiar să se
★De la cele de mai petrecut în anul 1958 agricolă colectivă Cuvin, au avut loc schimbări tot mai mari în bine. Și aproape la toate, o contribuție de mare importanță a avut-o activitatea desfășurată la căminul cultural.La ce anume să ne oprim mai iutii ?în primul rind la faptul că activi, tatea culturală de masă a fost orien. tată către lămurirea avantajelor muncii în marea familie a gospodăriilor colective și către însușirea celor mai noi cuceriri ale tehnicii a- gricole, către folosirea metodelor înaintate de lucru. La căminul cultu. ral au fost ținute numeroase conferințe cu teme ca acestea : „Să pășim 

cu încredere pe drumul arătat de 
partid", „Ieri țăran sărac, astăzi co
lectivist bogat", „Să aplicăm meto
dele înoinlQte agrotehnice Iți cultu
rile de cîmp și în viticultură" ; „În
semnătatea folosirii porumbului si. 
loz pentru creșterea producției de 
lapte" sau „Foloasele însămlnfărilot 
artificiale la taurine și ovine" ți al. tele.Tot In aeest scop, au fost organizate la căminul cultural seri de „În
trebări fi răspunsuri" în care ingi. narii au explicat numeroase proble. me ridicate de colectiviști eu subiecte din zootehnie, viticultură, apicul- tură etc.O muncă deosebit de rodnică pen. tru educarea colectiviștilor, pentru formarea conștiinței lor socialiste a desfășurat $1 desfășoară formația de teatru a căminului cultural din Cu. vin. în această privință, la alegerea repertoriului s-a ținut seama de problemele la ordinea silei — popularizarea vieții noi a colectiviștilor, grija pentru avutul obștesc, înlăturarea prejudecăților etc. Nu e de mirare deci că piese ca „Paznicul stelelor", 
„Tîrgul inimilor", „Cei care au rămas singuri", „Vlnătoril de iepuri’

vițelele pentru mai cumpere...
sus, care s-au la gospodăria .Podgoria" din

O seară de calcul
la Homocea(ț/rmare din pap. I-a)vîadut statului pe bază de contract. Aceasta a făeut ca în fleeare an venitul să-mi orească cu Insă oîle 1.000—2.000 de lei.„“După se trase linie și adună tot venitul pe care l-a realizat, colectivistul Ioan C. Redeș mai spuse : „Am la 50 de ani. Pînă in 1859 am tot răscolit la cele 3 ha de pă- mint, daf mare lucru n-am putut realiza. De cînd slnt colectivist, pof. tim, mi-am îăcut și casă nouă. O știți cu toții. E mare și frumoasă, cu trei camere spațioase și lumioase și e acoperită cu tablă. De-ale gurii și tmbrăcămlnțli, poftiți acasă la mine și vă ve|i dumiri cu toții".Gel prezenți în sală, vreo 300 de întovărășiți 11 ascultau cu atenție, numai ochi și urechi. Bunăstarea care sălășluiește în casa familiei colectivistului Redeș e un fapt de netăgăduit. Pe unii îi puteai auzi spunlnd in șoaptă vecinilor: „Asta așa-i. Am fost și eu acasă la el și am văzut cu ochii mei", sau „Atîtea bucate are că nu-i mai încap în pod...“.Discuțiile In sală le întrerupse însă tot directoarea căminului cultural care spuse : „Și-acum_ care dintre tovarășii noștri întovărășiți vrea să poftească la tablă să ne povestească despre munca, despre cîștigul pe care-l reașează în întovărășire ?“,Un minut,liniște- Apoi se demonii.— Păi să

doua, în sala se făcu 
auziră șoapte, în-spun eu, se ridl- lul Iptovărășltul îndrepttndu-se in același timp șpre tablă. Sînt tn întovărășire, gontlnuă el, de mai mulți ani. Pâmînt am doar 2 ha șl un sfert. Ce-i drept clștigul oare l-am realizat în acest an chior și anul trecut, împreună familia jnea, e mai mare decît vțemea qînd eram individual. Recunosc însă că Ion Redeș g ctștigat mai mult decît bani, așa ung peste alta, cîș- tjgul meu din 6.000 de lei. Cit rămase în hambar, să tot lie vreo 500 kg de grîu, porumb 1-500 kg, unele legume și zarzavaturi.— Da' în anul trecut, care ți-a

vă că de la locul Gheorghe Stan,
pe?1cupe

mine. Socotit în1961 se ridica la privește bucate,

și altele ș-au bucurat de un mare succes printre colectiviști.La rîndu-i, brigada artistică de a- gitație — din activitatea căreia am prezentat un crîmpei la începutul a. cestor rînduri — s-a străduit să-i e- vidențieze permanent pe cei vrednici, realizările și inițiativele fru. moașe — și totodată să combată lipsurile care mai dăinuie în unele sectoare.Cînd de pildă consiliul gospodăriei a hotărît să se treacă la o acțiune susținută pentru înlăturarea goluri, lor în vie, brigada a subliniat cu căldură :
„Pe ăst deal cit vezi cu ochii 
Vite noi au lăstarii 
Fetele în rînduri dese 
Vin în clntec la plivit 
Să muncim ca.n toamna asta Să avem belșug de vin 
Ga să guste tara întreagă 
Vinul dulce de Cuvin "Cu același talent a fost lăudată munca colectiviștilor care au luat parte Ja lucrările de hidroameliorații, fără a fi omiși însă chiulangii și leneșii.în încheiere, trebuie arătat că In momentul de față brigada artistică de agitație a căminului cultural — la care participă un număr tot mai mare de colectiviști tineri și vlrst- nici —■ pregătește un nou program artistic intitulat „Colectiva mea, e 

viata mea". In cupletele, scenetele și cintecele noului program este in. fățișată munca ce s.a desfășurat in gospodărie In acest an, și stnt prezentate perspectivele anului 1962.
FRANCISC WILD corespondent

VIITORII MECANIZATORI
AU ÎNCEPUT CURSURILE

E Măsuri eficiente 
pentru protecția muncii

3

o(

Clnd am intrat în curtea S.M.T.- 
ului Darabani, era forfotă. Zeci de 
băieți între 14—78 ani, Îmbrăcat! 
în salopete noi-noute, de aceeași 
culoare, își găseau fiecare cite o 
ocupafie. Unii dintre ei discutau eu 
aprindere despre școală, despre 
felul cum au fost primit! de con
ducerea acesteia. După felul cum 
vorbeau se putea citi pe tetele 
fiecăruia dragostea lor de mun
că, de învățătură. M-am apropiat 
de unul dintre acești tineri și l-am 
întrebat: „Ce faceți ? Aștepta/i ceva „Așteptăm să intrăm la 
cursuri. Astăzi e prima noastră si 
de școală".

Istoria acestei școli profesiona
le de ucenici este toarte scurtă, 
Ba a luat ființă In această toamnă. 
Folosind prilejul pausel, m-am 
adresat tov. Mihai Agatifei direc
tor al școlii-

-> Pentru casarea și Întreține
rea în bune condiții a celor IM 
de elevi înscriși la școala noas
tră, mi-a spus el. conducerea șco
lii, îndrumată de organizația de 
partid și conducerea stațiunii, s-a 
Îngrijit din timp de procurarea 

paturilor, a lenjeriei de pat, pre
cum și a echipamentului individu
al de vară și iarnă necesar elevi
lor. De asemenea, am tăcut și apro
vizionarea cu alimente. Totodată, 
elevilor li s-au asigurat condiții 
optime pentru însușirea in bune 
condiții a cunoștințelor teoretice,

cit și a celor practice. Astfel, au 
lost amenajate 3 săli de clasă cu 
mobilier și material didaetle ne- 
cesar și s-a reutilat atelierul unde 
elevii își vor desfășura orele prac
tice.

Am stat apoi de vorbă cu cifiva 
dintre viitorii mecanizatori. Șchio. 
pescu Ioan a terminat școala de 7 ani în comuna Havîrna eu rezul
tate bune la învățătură. El 
spus:

— Vreau să devin un bun 
torist pentru ca prin munca

ml-a

trac-
_____ r mea 

să pot ajuta gospodăria colectivă 
din sat — din care tac parte și 
părinții mei — la obținerea de re
colte bogate. In cei 3 ani de școa
lă voi căuta să-mi însușesc cit mai 
bine cunoștințele teoretice cit și 
eele practice eare mi se vor preda.

— Da, trebuie să învățăm cit 
mai bine, a adăugat și elevul 
Chitae loan, pentru a răsplăti cum 
se cuvine grija pe care ne-o 
poartă nouă elevilor, partidul și 
guvernul. Avem condiții minuna
te de Invățămint; echipament, 
hrană și casare, totul gratuit, Învă
țătură fără nlci-o taxă. De aceea, 
noi cu toții, trebuie să ne însu
șim eh mai temeinic cunoștințele

e

foT____________ ________ _______ ,•
predate, pentru a deveni buni me- Cecnric.'cri, necesari agriculturii E- - - JoH. BARBIERV £corespondent °

Tovarășul Radu Gheorghe, președintele comitetului sindicatului de la S.M.T. Florești, îmi arătă podul rulant suspendat In acel moment în mijlocul atelierului mecanic șl spuse :— în cadrul măsurilor de protecția muncii noi ne-atn preocupat In primul rînd de înlăturarea cauzelor care duceau înainte vreme Ia un consum prea mare de muncă. Cu ajutorul podului rulant, de pildă, care a fost electrificat anul acesta, piesele grele sînt transportate fără eforturi fizice deosebite din partea mecanizatorilor de la un banc de lucru la altul.în continuarea discuției, tov. Radu Gheorghe ne informează că pîijă acum cîtva timp, reziduurile care se adunau la bancurile de rodaj trebuiau să fie captate manual și duse afară; acum s-a executat un dispozitiv pentru canalizarea lor și scurgerea automată intr-un bazin de afară; tot la bancurile de rodaj mecanizatorii trebuiau să care manual apa necesară; acum s-a construit aci un bazin în capacitate de *""" ple zic alt exemplu care demonstrează gri-2.000 de litri de apă ce se um- automat, astfel incit efortul fi- a fost înlăturat. Dar iată și un
eanizatori, 
noastre socialiste. corespondent

Îa pentru protecția muncii: în mia de montaj era montat un polizor mare care producea în timpul lucrului un zgomot puternic ce influența negativ asupra muncii oamenilor. Pentru a reduce zgomotul polizorul a fost mutat în alt atelier care este mai puțin folosit decît hpl» de montaj.Grija conducerii și comitetului sindicatului de la S.M.T. Florești, regiunea Galați, pentru protecția muncii și tehnica securității se vede șl din alte îmbunătățiri aduse în procesul de reparație a utilajului: in dreptul fiecărui banc de lucru — la strunguri, la pompe de injecție, la secția de spălat piese etc., au fost așezate pe pardoseli grătare de lemn; mașinile-unelle au fost prevăzute cu apărători. Mai trebuie adăugat că atît la atelierul mecanic, cît șl la remize, la depo-

zltul do carburanți etc., s-a revizuit de curînd Instalația electrică.— Dar în ce privește munca în teren ? — îl întreb pe tov. Radu Gheorghe, referindu-mă la aceeași problemă — protecția muncii.— In ucest an, s-a făcut, »ub îndrumarea tov. ing- șef Balosln Ni- culae, un Instructaj temeinic cu toți muncitorii din stațiune timp de 6 zile consecutiv. La acest instructaj responsabilii cu protecția muncii din cele 12 grupe sindicale ale stațiunii — ca de exemplu, comuniștii Melinteanu Lache și Orășeanu Ion au făcut propuneri prețioase în scopul respectării îndrumărilor date. Astfel, instrucțiunile cu privire la transportul mașinilor, conducerea tractoarelor pe drumuri1* accidentate etc., au fost din nou prelucrate la brigăzi, făcîndu-se totodată seminarizări atente.în privința respectării regulilor de protecția muncii, comitetul sindicatului desfășoară șl o susținută muncă de educare a oamenilor, folosind cu succes foaia volantă și gazeta de perete care cuprind deseori articole cu privire la modul cum tractoriștii trebuie să lucreze spre a se feri de orice fel de accidente. Totodată sînt criticați și satirizați tractoriștii care nu respectă recomandările făcute. Astfel, intr-o caricatură expusă la gazeta de perete pot fi „văzuți" tractoriștii Sau- eiuc Dumitru și Bueătaru Ștefan, care plecînd cu un tractor Ia G.A.C. Biiești s-au oprit pe drum la... un pahar de vin! Urmarea a fost că în continuarea drumului, tractoristul Bueătaru n-a mai condus c>zA trebuie, a distrus direcția tracton^ lui și s-a accidentat.
în felul acesta, comitetul sindica

tului contribuie la ridicarea nivelu
lui cunoștințelor și conștiinței trac
toriștilor, ajutindu-i să respecte 
instrucțiunile cu privire la protec
ția muncii și tehnica securității.

Gheorghe?eă a fost avut con-Da', oii

Diafilme noi
CE SA CITIM

Noua clădire a centrului școlar agricol nr. 1 din Romana

cei dra-
V. BAGHINSCHI: Creșterea 

rentabilitifii gospodăriilor 
agricole de statIM pag. — 3,25 lei

oran: „Dunărea 
revărsată “

(E. P. L.)

AL. RA1CU

INFOHM1ȚII DIN A Git IC II.TLBA

în scopul popularizării metodelor înaintate de lucru In masa oamenilor muncii de pe o- goare, Ministerul Agri, culturii, în colaborare cu Studioul cinematografie „Al Sabia", a realizat in acest an o Srî-â de vâ.QjcâseDintre cele deja terminate sînt : „Cultura cartofului", „Lucrări pe terenuri în pantă", „lucrările solului", „Cultura griului", „Producerea răsadurilor timpurii", „Creșterea vacilor de lapte". „Creșterea industrială a porcilor",

„Musca columbacă", „Adăposturi ieftine In gospodăriile colective", „In ce constă metoda stabulației libere".In cursul acestui trimestru, vor fi terminate de asemenea următoarele diafilme : „Culturi intercalate prin fasole*, -Cultura soiei*, „Păstrarea și depozitarea producției agricole", „Măsuri de sporirea producției, pășunilor și fînețelor", ,,Asigurarea unui agrofond de calitate, baza recoltelor bogate", „Folosirea rațională a îngrășăminte-

lor și amendamentelor", „Colaborarea între 8,M,T. și gospodăriile colective", „Lucrările de întreținere la cui, furi",Diafilmele sînt scoase în cîte 800 de exemplare și vor fi trimise unităților agri cia’-iste culturale aparate Fie vor folos în rilor învățămțntului a- grozootehnic ce se vor desfășura în perioada de iarnă, în unitățile a- gricole socialiste.

Ale so- fi căminelor care posedă de proiecție, fi de un real cadrul cursu-fost venitul In bani, mâi se auzi o voce din sală.— în 1960, paje-mi-se ceva mai bunicel. Am tiațtat ou «latul un pore,cum, drept să fiu, Redeș a elțtigat mai bine decît mine.— Si nu numai «l ei toti cate lucrează cu interes și ggste in gospodăria colectiva aurealizat venituri frumoase. A?a-1 in colectivă, mâi Gheorghe, se auzi 0 altă voo« din sală....Se iăause tiriiu- Seara calcul luase sftrșit. Grupuri, grupuri, oamenii se îndreptară 7 casele lor. Gheorghe Stan a avut același drum eu Redeș. In aceea seară c«i doi oameni au vorbit mult despre munca In gospodăria colectivă, despre traiul fericit pe care și-l poate făuri oricare țăran muncitor în marea familie a colectiviștilor „Uită-te la mine, măi Gheorghe. Am fost sărac o viață Întreagă. Colectiva Insă mi-a iăeul traiul mal îndestulat. Tu ce sici Gheorghe, elnd ai de glnd ’ă vii alături de noi ?“ 1-a mai întrebat la despărțire Redeș. ,Să mă mai gîndesc. Ioane", îi răspunse înto- vărășitul.în silele următoare la Homocea s-au ținut alte seri de calcul. Nelipsit de la toate acestea a fost și Gheorghe «tan. Apoi, nu de puține ori a fost el și în vizită acasă la colectiviști. Dorea să vadă și să ie egnvingă cit mai bine de traiul pe care-1 duc colectiviștii. Ba, de multe ori, s-a dus șă vadă cum stau lucrurile la colectivă — cum spune el. Și de la oricare coleeti- vișt cm care a Stat de vorbă sau l-a vizitat acasă a auzit aceleași vorbe : „Vino Gheorghe In colectivă, alături de noi, să-ți faci și tu și ai tăi un rost viată..."....Nu de mult, adunarea generală a gospodăriei colective din Hpmocea a discutat cererile de primire în gospodăria colectivă a 15 familii de colectiviști. Printre acestea era și cererea lui Gheorghe Stan, care printre altele spunea : „...Convingindu-mă de bunăstarea pe care și-o poate făuri un țăran muncitor în gospodăria colectivă cer și eu să fiu primit în marea familie a colectiviștilor...1*.

despre
Lucrarea tratează despre principalii factori care determină renta* bilitștea gospodăriilor agricole de stat: organizarea rațională a procesului de producție, căile de creștere a producției și productivității muncii, căile de reducere a cheltuielilor de producție, reducerea prețului de cost pe unitate de produs ete.Se adresează tehnicienilor și inginerilor din producție, precum specialiștilor in economia agrară.
I. ARIȘANU: 
economică a

îngrăjarea 
taurinelor

*i

88 pag. — 1,70 leiîn lucrare se prezintă principiile care stau la baza îngrășării taurinelor, specie pe seama căreia se asigură In cea mai mare măsură de carne necesar populației consum în stare proaspătă și trializare. Se descriu sistemeletodele de îngrășare rapidă a taurinelor, punlndu-se un accent deosebit pe eficiența economică a valorificării taurinelor Îngrășate.

fondul pentru indus- și me

Recentul roman al lui Radu Tudoran este prin cele mai izbutite pagini ale sale cronica dezvoltării unui șantier naval, proces In cursul căruia oamenii se Înnoiesc, se transformă sau decad, fiecare în funcție de poziția pe care se situează în viitoarea evenimentelor. Cei care înțeleg rostul și sensul revoluției se împlinesc ca oameni, personalitatea lor se maturizează pe linia valorificării însușirilor lor cele mai bune, ceilalți, puțini la număr, care rămin prizonieri ai vechilor mentalități sau slujesc direct vechiul se irosesc neputincioși.Micul șantier dunărean care la naționalizare ajunsese în paragină, a- dus în această stare de fostul patron, afaceristul Năsturaș — cunoaște, sub veghea grijulie, harnică și pricepută a comuniștilor o înflorire fără precedent. Desigur, nimic nu se întimplă de la sine. Atlt directorul cel nou, Matei Mironescu cit și secretarul de partid Donos, inginerul șef Dutcheviei și alții, pun din plin umărul ca munca începută cu bine să dea cele mai bune rezultate. Obiectivul e pretențios ; vor fabrica șlepuri și moto» nave de un tonaj încă necunoscut la noi, iar construcția, cum era de așteptat, cere pricepere, experiență, entuziasm. Astfel, se cer învinse inerții, piedici birocratice, chiar linele tentative de sabotai. Șantierul

iese biruitor, în cele rjln urmă, din toate încercările, ineuflețit de munca și pilda comuniștilor.Cartea lui Tudoran, denotă nu e- dată, reale calități epice atlt în zu* grâvirea patosului muncii cit și în portrete. Ceea ce rămine încă o limită peste eare autorul n-a putut trece este concepția ga despre pitoresc ți despre romantism.Din dorința de a face cît mai captivante paginile închinate șantierului și oamenilor lui, Radu Tudoran a introdus in maniera sa de evocare izul unui romantism prăfuit și urzeala unei intrigi de dragoste care fără a fi condamnabilă — în sine— nu se armonizează cu restul romanului, scris sobru, obiectiv.Ceea ce se cuvine totuși semnalat și apreciat este orientarea către actualitate a scriitorului, dorința în parte concretizată în noua lui lucra, re, de a fi prezent și a oglindi reali- tățile noastre de a?i.
H. ZALIS

Introducerea mecanizării 
zootehnic

în sectorul
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ACHIZIȚIONEAZĂ ORICE CANTITĂȚI DE LINĂ 
LA PRETURI AVANTAJOASE.

Valorificați surplusurile de lină 
prin unitățile D.C.A.sau prim achizitorii 

. * __ D.C. A ..âtat

In sprijinul transformării socialiste a agriculturiiNoul program al brigăzii artistice de agitație de la Casa raională de cultură Caransebeș, se intitulează : „Bine-i în gospodărie". Cei 1 membri ai brigăzii artistice de agitație au prezentat pînă acum mai multe spectacole cu acest program, spectacole care s-au bucurat de mult succes în fața țăranilor muncitori din comunele Zorlențul Mare, Glîmboca, Obreja și altele.în zilele următoare, vor avea prilejul să vizioneze acest frumos pro-

gram și țăranii muncitori din Ciuta, Valea Boului, Cîrpa și altele.în cîntec și vers, membrii brigăzii artistice de agitație vorbesc despre transformarea socialistă a agriculturii, arătînd țăranilor muncitori cu gospodărie individuală a vantajele muncii în colectivă, traiul nou, îmbelșugat pe carg-I trăiesc colectiviștii și recoltele mari care se obțin în gospodăriile colec live,
NICU PlRVLcorespondent

La ferma de vaei a gospodăriei a- grieele de stat Băicoi — regiunea Ploiești — mica mecanizare se introduce pe scară largă-între altele, aci s-a instalat un în- cărcător-descărcător de furaje însi- lozate, eu ajutorul căruia se reduc aproape complet lucrările manuala. Ieslele fiind mecanice și rotative șînt încărcate cu porumb pentru siloz în mod automat.Aici a fost introdus și un curățitor cu raeleți acționat electric, Gunoiul de grajd este adunat cu ajutorul unui buldozer cu raeleți și încărcat automat într-o remorcă. In prezent, la a- ceastă fermă șe montează o instalație de muls mecanic cu ajutorul căreia pot fi mulse în același timp 32 de vaci, în loc de 16 ea pînă acum- Mai trebuie adăugat că la această

unitate au fast instalate și a serie de adăpători automăie eare, cu ajutorijl unor rezistențe, pe orice țipip gerpș mențin temperatura apei la 5-7”.La centrul mecanic Arad urmează _ a fi fabricate 500 asemenea adăpăl tori,Adăpători automate se fabrică în' prezent și la C.M- Năvodari. De ăfi s-au livrat anul aoesla în gospodării de stat și gospodării colective 3660 de adăpători. In 1962 numai centrul mecanic Năvodari va fabrica încă 11.000 bucăți.în centrele meesnige sn execută, de asemenea, și alta Utilaje ; păstori electrici, hrănițoare automata, incubatoare Și vagonete decovll, în vederea introducerii micii mecanizări în sec.torul zootehnic. în scopul asigurării pazei animalelor, fără paznici, la C.M, Brașov, de pildă, au fost fabricați anul acesta 300 de păstori e- ■ lectrieii la C,M, Dudești-Cioplea s-at^ fabricat 600 hrănitoare automate ei-” lindripe cu farfurii pentru fermele de păsări; toț în această unitate ș-au confecționat 30 de incubatoare de cite 2500 ouă, iar la C.M. Arad 30 incubatoare a eîte 5.000 guă. .La C,M- Roșiori a fost terminată o mașină pentru dezinfecție, (pentru combaterea microbilor) și dezinfecție veterinară (pentru combaterea sectelor) Aparatul este montat un eamion ^Steagul Roșu", în zent au fost puse In fabricație 4 așgmenpa mașini.La centrul mecanic Brașov a experimentat §1 a intrat ÎU fabricație' de șerie aparate pentru generatori de aerosoli necesari în acțiunea de protecția plantejor. Aceste a- parate se și folosesc cu bune rezultate în producție. Pînă acum Ș,au fabricat 30 de astfel de aparate,

.<

in-pe pre- incă
fost

Valonfie/nd’prrnDQ.A surplusurile de 
hna. vâ asigurați venituri importante >

CITITORI!Fgceți din timp qbonpmenteIo șlefui
AGRICULTURA

NOUÂ“
pe anul 196?Costul unuipe 3 luni pe 6 lunipe un anAbonamentele ... ........ ..țptre difuzării de presă din StitUlii, S,M.T.-uri, gospodării stat, factorii poștali și oficiile

abonament;
lei 5lei 10lei 20primes; de iflr de«’ poștale. %

WmWWWVWWVW^



în gospodăriile agricole de stat

Numai investiții cu eficiență 
economică ridicată

Prevederi și realizări
îndeplinirii planului de producție 

unități ale raionului Mtzil —
f — Aspecte ale 

în citevaMulte din gospodăriile colective ale raionului Mizil vor încheia anul acesta planul de producție cu rezultate frumoase. Iată de altfel unele constatări făcute cu ocazia vizitării cîtorva unități din acest raion.
PRIN PRODUCȚII MARI

ȘI VENITURI BĂNEȘTI PESTE 
PLAN LA 48 DE LEI 

VALOAREA ZXLEI-MUNCALa gospodăria colectivă din Baba Ana contabilitatea încheie socotelile. Răsfoim Împreună cu tovarășul Pipelea Gheorghe, contabilul colectivei, planul de producție pe anul acesta și confruntăm cifrele de aci cu cele din evidențele contabile. Găsim lucruri îmbucurătoare. Mai toate prevederile din plan au rămas în urma realizărilor. Lucrate în tauidlții agrotehnice superioare, ogt#/tle au rodit mal mult decît se așteptau oamenii. La grîu, bunăoară, producția realizată pe cele 348 de ha a fost cu 200 kg la ha mai mare decît prevedea planul. Cu aceeași cantitate la ha s-a depășit planul și pe cele 60 de ha cu floa- rea-soarelul, iar culturile de porumb șl sfecla de zahăr au dat, prima cu 1.200, iar a doua cu 5.000 de kg pește prevederi. în ceea ce privește grădina de legume, exprimată valoric depășirea de plan Însumează peste 150.000 de lei.Depășind producțiile planificate la mai toate culturile și la unele ferme de animale, gospodăria colectivă dțn Baba Ana va întrece cu mult și prevederile privind veniturile bănești. După calculele contabilului, venitul bănesc total va fi pînă la sfirșltul anului de peste 3.500.000 lei — cu mal bine de 300.000 de lei peste prevederi -— geea ce, raportat la suprafața de teren a gospodăriei, reprezintă circa 270.000 Iei la suta de hectare agricole. Urmare firească a realizării unor astfel de producții ți venituri, gospodăria va repartiza membrilor pentru fiecare zi-muncă produse și bani in valoare de 48 de lei (din care 20 de lei în numerar); totodată fondul de bază înregistrează în acest an o creștere de peste o jumătate de milion.
MASURI PENTRU DEZVOLTAREA 

ȘI MAI RAPIDA
A SECTORULUI ZOOTEHNICLa gospodăria colectivă din Amaru comuniștii țin ședință. Ca principal punct la ordinea de zi: a- naliza muncii din sectorul zootehnic. E un obicei statornicit de mult aci ca, periodic, în cadrul organizației de partid să fie analizată munca din diferite sectoare de activitate. De dată aceasta s-au ivit unele probleme în zootehnie. Care smt aceștea ? Le aflăm de la iov. Mihai Ion, secretarul organizației de partid și de la eeilalți vorbitori. în

primul rînd, problema cea mai presantă este terminarea construcțiilor- Cu credite de la stat șl fonduri proprii, gospodăria a cumpărat anul acesta, așa cum sl-a propus În plan, încă 32 de vaci, 82 de vițele șl 210 oi. Cum e normal, sporirea efectivelor de animale necesită o mărire corespunzătoare a spațiului de cazare. Ori, dacă cele două grajduri prevăzute în plan pentru anul acesta au fost terminate, saivanul abia acum a Început să fie construit. Timpul rece însă a sosit șl membrii de partid stabilesc ce măsuri trebuie luate pentru terminarea cit mal grabnica a construcțiilor. Nu ne Îndoim că în urma măsurilor luate, in următoarele citeva zile saivanul va fi terminat.O altă problemă discutată în ședință a fost cea a sporirii producției de lapte. Pînă la 1 noiembrie, colectiva din Amaru realizase 1675 litri pe cap de vacă furajată. Planul anual este însă de 2,000 de litri. Comunistul Braga Ion, îngrijitor- mulgător, consideră că gospodăria poate și trebuie să depășească acest Elan. Cum ? Prin introducerea în rana vacilor a sfeclei furajere șl a șroturllor. Sfecla va ajuta la ridicarea producției, iar șroturile la îmbunătățirea calității laptelui. Zis și făcut. începînd din ziua aceea vacile au început să primească în hrană și astfel de furaje.în sfîrșit, ultima problemă discutată se referă Ia sectorul porcin, în acest an, gospodăria a contractat 133 de porci grași. Anul viitor însă ea va trebui să vîndă statului pe bază de contract 328 de capete. Se înțelege că pentru aceasta este nevoie să fie asigurate de pe acum o parte din materialul pentru îngrășat și matca necesară. S-a hotărit, așadar, să fie alese pentru prăsită cele mai corespunzătoare exemplare, iar toți purceii care urmează să fie înțărca# să fie trecuțl la îngrășat.
DE CE?Anul acesta gospodăria colectivă din comuna Florica și-a propus în plan să obțină 40 de litri de lapte pe cap de oale. Producție, desigur, obișnuită. în realitate insă a obținut doar„ 14 litri. Producția de lină a fost și ea cu circa 0,800 kg mai mică decit cea planificată. De ce ? Pentru că după ce s-au planificat producțiile nu s-au luat șl măsurile necesare pentru asigurarea bazei furajere. Neavînd asigurată pășunea pentru ol — nici naturală, nici cultivată, conducerea gospodăriei a luat In ultimă instanță hotărârea să trimită turma Ia munte. Aceasta tocmai în vremea tind animalele erau în perioada de lactație. Vreo două luni, oile au fost pe drum. Dacă mal adăugăm șl faptul că în locul unde a fost deplasată turma n-a prea fost iarbă destulă și de calitate, iar mărăcinii au dijmuit lina, se înțelege ușor de ce produc- 

olosînd creditele acordate de statGospodăria colectivă „7 Noiem- brie" din satul Lăcusteni, raionul Fetești, a prevăzut în planul de producție să cumpere anul acesta 60 de vițele.: Folosind cu chibzuială creditele
pe termen lung și țără dobîndă acordate de stat, gospodăria a cumpărat 68 de capete de tineret tagțin.

ION DANCIU corespondent

îngrijind bine animalele, hrănin- du-le în funcție de produețja oiști-
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Gospodăria agricolă de stat Mintia, regiunea Hunedoara, dispune și de un puternic sector avicol. Muncind cu hărnicie, colectivul acestui sector a reușit să livreze peste plan de la începutul anului pină acum peste 79.000 ouă și 2-000 kg carne de pasăre. Lucia Ancan ta in primire puii de o zi de la incubator (fotografia de sus). Aspect de la crescătoria de păsări (fotografia de 

țla a fost atit de scăzută. Un eal- cui cît de sumar arată că gospodăria a pierdut in felul acesta o însemnată sumă de bani. Credem că se vor trage învățămintele cuvenite din cele întîmplate.
★Ne apropiem de sfirșltul anului. Fără îndoială că gospodăriile colective din raionul Mizil vor avea ce prezenta in fața membrilor eu oca- zia dărilor de seamă. Pe întregul ra- ion, planul de cumpărări de animale a fast realizat și la unele specii chiar depășit. Construcțiile sint pe terminate în toate unitățile. Recoltele la majoritatea culturilor au fost bune. Ca urmare, cea mal mare parte a gospodăriilor vor avea valoarea zllei-muncă de peste 30 de lei. Lucruri, desigur, îmbucurătoare. Mai sint insă și deficiențe de felul celor de mai sus. E bine ca în darea de seamă ele să fie scoase la iveală, analizate și să se ia măsuri pentru ca în viitor ele să nu se mai repete,
P. VOICULESCU

Creșterea porcilor la gospodăria agricolă colectivă din Cobadin, regiunea Dobrogea, aduce anual îndemnate venituri bănești, în fotografie : un aspect de Ia ferma de porci a gospodăriei.Foto : AGERPRES
NE DEPĂȘIM ANGAJAMENTELE!Pînă acum câțiva ani, sectorul zootehnie al secției Oîmipul Frumos din cadrul G.A.S. Ozun-Brașov număra numai 40 de taurine, de la care se obțineau producții foarte mici. Se înțelege că 1 .ierurile nu puteau să rămână așa. pirectivele Congresului al IlI-lea al partidului au pus în fața gospodăriilor agricole de stat sarcini importante pe linia creșterii efectivelor de animale și a producției de lapte. Pornind de la acest fapt, gospodăria agricolă de stat Ozun a trecut la reorganizarea teritoriului, fapt eare a contribuit ca secția noastră să ajungă în prezent la o suprafață de 1400 de ha teren agricol. Creșterea considerabilă a suprafeței arabile, ne-a determinat să sporim Si numărul animalelor. In mai puțin de 2 ani, noi am ajuns să avem 845 de taurine, dintre care 400 de vaci de lapte. Pe secție încărcătura de taurine la suta de hectare a crescut la 60 de capete, iar a vacilor de lapte la 28 de capete. Trebuie să arătăm că circa 350 de capete de tineret au fost obținute numai din prășilă proprie de lajunin- cile cumpărate cu 2 ani în urmă. Secția Cîmpul Frumos are planificat în acest an o producție da 3000 de litri de lapte pe cap de vacă furajată la un preț de cast de 1.19 lei litrul.
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Din zootehnie — 
1.178.651 de lei

Intre Vasile Roaită, și'Mangalia, 
la un kilometru de primul oraș, se 
află comuna Tuzla. Gospodăria co
lectivă din comună și-a orientat ac
tivitatea în raport cu condițiile 
economice pe care i le oferă așe
zarea între două orașe cu consum 
mare de produse agro-alimentare 
în perioada de vară. Pe lingă legu
micultura, pomicultură și cultura 
viței de vie pentru struguri de 
masă, gospodăria a dezvoltat și 
sectorul zootehnic. O bună parte 
din produsele animale a fost va
lorificată în lunile de vară. Ca ur
mare, gospodăria a încasat către 
sfîrșitul lui septembrie pen
tru produsele animale peste 1,1 
milion de lei, iar întregul venit bă
nesc realizat în această perioadă a 
fost de aproape 3 milioane. Secto
rul zootehnic, care a adus venitul 
arătat, numără aproape 8Q0 de tau
rine din care peste 300 de vaci de 
lapte, 2684 de oi, 7141 de păsări, 
circa 400 de porci, cîteva zeci de 
colonii de albine.NEMEȚCEA RITVAN corespondent

nută și de greutatea animalului, noi am reușit să realizăm pe cap de vacă peste 2 litri de lapte zilnic în plus fată de producția planificată. După date preliminare, secția noas
tră va realiza pînă la sfîrșitul anu
lui 3700 de litri de lapte pe cap de 
vacă furajată, deci cu 350 de litri 
peste cît ne-am angajat noi să dăm 
în întrecerea socialistă organizată în 
cinstea aniversării partidului.Ne depășim angajamentele și în privința reducerii prețului de cost. Hectolitrul de lapte obținut de la vacile secției noastre va costa în a- ceșt an cu 4—5 lei mai puțin decît prețul planificat. Economiile realizate și depășirea producției planificate la lapte cît Și la sporul de creștere în greutate a tineretului taurin vor contribui la sporirea beneficiului, la rentabilitatea gospodăriei.Pentru ca și anul viitor să putem spori producția de lapte, noi am asigurat încă din acest an o puternică bază furajeră, Astfel, în afară de conveierul verde care este organizat în jurul grajdurilor, vom cultiva 290 ha cu trifoliene, 69 ha cu porumb, siloz, 41 de ha cu soia, 20 ha eu mazăre, 30 de ha cu gujii furajere care s-au dovedit valoroase în furajarea animalelor, precum Și alte suprafețe cu borceag ețc. Bineînțeles că nu ne vor lipsi concentratele, borhotul, de sfeclă etc..Prin răapîndirea experienței mulgătorilor fruntași Noghi Marton, He- negan Ștefan și Sabo Francisc, vom asigura ridicarea calificării profesionale a cadrelor nou venite îp secție. Sîptem giguri că avjnd sprijinul organizației <je partid, vom reuși să realizăm și să depășim importantele sarcini care pe stau în față,ȘIMON IONșeful secției Cîmpul Frumos, G.A.S. Ozun-Brașov

Gospodăriilor agricole de stat li •e alocă anual fonduri importante pentru sporirea efectivelor de animale și construirea de adăposturi, consolidarea și dezvoltarea patrimoniului viti-pomlcol, amenajarea de suprafețe pentru irigații, extinderea mecanizării lucrărilor agricole, îmbunătățirea condițiilor de trai ale lucrătorilor etc.Creșterea volumului mijloacelor de bază, pe seama investițiilor acordate, trebuie să ducă nemijlocit, la creșterea producției și productivității muncii, la reducerea costurilor de producție.în cazul cind investițiile făcute nu sînt urmate de o îmbunătățire substanțială a principalilor indiei de producție, este de presupus că unitatea respectivă s-a orientat greșit, efectuînd investiții cu eficacitate redusă.Pentru evitarea unor asemenea greșeli, flecare gospodărie trebuie să țină seama la repartizarea investițiilor de necesitatea acestora. Dacă-i vorba de investiții în construcția de adăposturi, de exemplu, se vor avea in vedere, capacitatea de cazare și mărirea, in perspectivă, a numărului de animale. Din confruntarea acestor două elemente rezultă necesarul de adăposturi ce urmează să fie construite. Dar eficiența investiției luată ca exemplu depinde șl de alți factori. Să-l enumerăm pe scurt: situarea adăposturilor față de baza furajeră, față de drumurile de acces către aceasta și către locul de valorificare a produselor, față de sursele de apă și energie electrică. Eficacitatea depinde șl de felul cum construcția propriuzisă permite mecanizarea lucrărilor in ferme și reducerea, pe această cale, a consumului de munci vie la unitatea de produs. Costul investiției este și el un faoter de care depinde gradul de eficiență. Un grajd de vaei scump, contribuie la formarea prețului de eozt al laptelui ou un amortisment mare.Deși gospodăriilor de stat li s-a atras atenția eă trebuie să lupte pentru investiții cu o eficiență ridicată, folosind cît mai gospodărește cu putință fondurile și materialele statului, mai există incă unități în care treburile nu stau bine în această privință. Iată citeva exemple : gospodăriile agricole de stat Caraoal, Deveselu și altele din Oltenia au investit fonduri însemnate în adăposturi pentru porcine care numai după un an de activitate au trebuit să intre în reparații capitale. Se înțelege eă, eheltuielile suplimentare au dus la creșterea prețului de eost. La G.A.S. Poiana din regiunea Argeș, suprafețele amenajate pentru irigații au fost exploatate atit de prost îneît recoltele de porumb obținute pe acestea au fost mai mici decît cele de pe terenurile neirigate. Prețul de cost al porumbului a fost, se înțelege, mult mai mare decît cel planificat. De netolerat este și situația de la G.A.S. Zorleni din regiunea Iași, care a 
Gospodăriile agricole de stat pot să obțină 

în 1962 producții sporite de lină
(Urmare din pag- l-a)

riile de stat Barmod, regiunea Cri
șana, Vulcani, regiunea Banat, Ba- 
laciu, Fetești și Roseți, regiunea 
București și altele, Cauzele realizării 
unei producții scăzute de lină la a- 
ceste unități se datoreze in primul 
rînd alimentației necorespunzătoare 
a oilor și a tineretului, îndeosebi in 
timpul iernii, precum și neaplicării 
lucrărilor de selecție Și a măsuri
lor sa-nitar-veterinare.

Furajarea raională — 
mijloc însemnat în sporirea 

producției de lînă
Practica crescătorilor fruntași de 

animale a arătat că oile dau o pro
ducție sporită de lină atunci cînd pe 
lingă alte măsuri se aplică și o ali
mentație rațională, Hrănind ovinele 
rațional, gospodăriile de stat Foeni, 
Stamora și Tolvadia din regiunea 
Banat, Tinea și Țileagd, regiunea 
Crișana și altele, au obținut în a- 
cest an, față de 1960, ou peste 1 kg 
lină mal mult de fiecare animal.

Ținînd seama că în aurind oile 
vor intra în perioada de stabulație, 
este necesar ca în acest timp condu
cerile gospodăriilor de stat să a- 
corde o grijă deosebită hrănirii ra
ționale a oilor gestapte, asigurîn- 
du-le în rație necesarul de unități 
nutritive și albumină digestibilă 
pentru întreținere și producție. Hră- pirea oilor trebuie dirijată, ținîn- du-se seama de faptul că pentru a produce un miel, o oaie trebuie să crească în greutate de la mentă și pînă la fătare cu circa 15 kg. Pe 
lingă finuri de calitate, vreji de ma
zăre, in perioada de stabulație șe 
vor administra în rația oilor porumb 
însilozat, uruieli de concentrate și 

constatat eă debitul de apă este ne- eorespunzător numai după ce a făcut investiții însemnate pentru alimentarea cu apă a sectorului zootehnic, numai după ce lucrarea a fast recepționată. Ca urmare a unei slabe preocupări față de lucrările de investiții. Trustul Gostat Bacău a irosit în mod nejustificat în acest an peste 500.000 de Iei.Exemplele ce privesc gospodăriile de stat Caracal, Deveselu, Zorleni, Trustul Gostat Bacău ne arată că, în goana după îndeplinirea valorică a planului de investiții, multe unități fac, de fapt, risipă de fonduri și materiale care au repercusiuni defavorabile asupra prețului de cost și a rentabilității.De aceea, pentru evitarea greșelilor în repartizarea investițiilor se impune întocmirea de studii teh- nico-economice amănunțite din care să rezulte influența favorabilă a fondurilor investite asupra creșterii producției și reducerii prețului de cost.Totodată, gospodăriile agricole de stat trebuie să fie preocupate în permanență de găsirea unor soluții care să permită executarea de construcții eiț mai ieftine, prin folosirea pe scară largă a materialelor din resurse locale; este bine ca ele să adapteze proiectele existente la specificul locului, evitînd noi proiectări.Influența pozitivă a investiției a- supra producției constă și în termenul cind aceasta se dă în funcțiune. Cu cit obiectivele prevăzute în planul de investiții, se execută intr-un timp mai scurt, șl se dau în funcțiune mai devreme, cu atit investițiile sint mai economice.îndeplinirea planului de investiții reprezintă pentru gospodăriile agricole de stat o importanță tot atit de mare, ca și Îndeplinirea planului de producție.De aceea, trusturile regionale și gospodăriile agricole de stat trebuie să fie în permanență preocupate de
Produse peste plan cu costuri reduseAnul trecut gospodăria de stat Țigmandru din regiunea Brașov și-a îneheiat activitatea de producție cu pierderi. Aceasta datorită faptului eă la mai toate produsele prețul de cost a fost mai mare decît prevedea planul. Analizînd cu spirit critic cauzele care au dus la această situație, consiliul gospodăriei, organizația de partid și comitetul sindicatului au întocmit pentru anul 1961 un judicios plan de măsuri menit șă ducă la rentabilizarea gospodăriei.Măsurile s-au referit la organizarea muncii, la executarea la timp și bipe a tuturor lucrărilor. Un accent deosebit s-a pus pe antrenarea în întrecerea socialistă a tuturor mecanizatorilor și a celorlalți munci- 

săruri minerale. Nu mai puțină grijă 
trebuie acordată adăpatului oilor, 
știindu-se că în perioada de gestație 
oile au nevoie de un consum sporit 
de apă-

Creșterea rațională 
a tineretului

Un factor important care contri
buie la îmbunătățirea ovinelor și la 
creșterea producției de lînă, îl con
stituie creșterea in bune condiții a 
tineretului- Acordind o grijă deosebită creșterii raționale a tineretului ovțn, gospodăriile de stat Valea lui Mihai, Cărei și Chereușa reușesc să înțarce mieii la greutatea corporală de peste 24 kg. In aceste gospodă
rii, mieilor sugari li se adminis
trează de la virsta de 3 săptămîni un 
supliment de furaje care conține în 
medie 14-15 la sută albumină dige
stibilă. Acordind o bună îngrijire tineretului și după înțărcare, ciobanii Dumitru Ferarp de la gospodăria de stat Jusțin Georgescu, regiunea 

realizarea în termen a investițiilor. Din păcate, nu toate conducerile de trusturi manifestă suficientă preocupare pentru îndeplinirea la vreme a planului de investiții, din care cauză intre o regiune ți alta există mari diferențe în realizarea acestui plan. Astfel, referindu-ne la cel mai important sector al planului de investiții ; ridicarea construcțiilor agrozootehnice, observăm că în timp ce Trusturile Gostat Dobrogea și Ploiești au Îndeplinit pînă la 10 octombrie planul în proporție de peste 90 la sută, Trusturile Gostat Crișana și Brașov au realizări ce reprezintă sub 70 la sută din planul anual.Nerealizarea planului de investiții de către unele trusturi și gospodării duce la întîrzierea punerii în funcțiune a obiectivelor, și în special a grajdurilor pentru animale, și la grevarea fondurilor de investiții pentru anul următor.Cînd se execută planul de investiții trebuie avut mereu în vedere și costul la care se realizează Investiția respectivă. Un cost exagerat duce atit la creșterea nejustificată a amortismentului, cît șl la absorbirea de fonduri în plus, fonduri ce puteau fi folosite pentru alte investiții, între îndeplinirea valorieă și fizică a planului de investiții trebuie să fie o deplină concordanță.De aceea, fiecare gospodărie agricolă de stat trebuie să înțeleagă pe deplin faptul că fondurile de investiții trebuie bine gospodărite, eă obiectivele trebuie realizate în termenele cînd sînt necesare producției, la costuri cît mai mici, prin adoptarea de soluții tehnice economice și prin folosirea judicioasă a materialelor. Numai astfel se poate ajunge la o folosire economică a fondurilor ce se pun la dispoziție gospodăriilor de stat pentru lărgirea bazei lor materiale.
N. DOBRESCU șeful serviciului investiții din Departamentul Gostat

tori în scopul executării unor lucrări de calitate. Muncitori ca Dumitru Răbulea, Viorel Zățog, Nico- Ige Țepeș și Krauns I., s-au situat mai tot timpul în fruntea întrecerii, Rezultatele n-au întîrziat să apară. Gospodăria a obținut la majoritatea culturilor producții mai mari decît cele planificate. Astfel, la grîu și orz, producția realizată a fost cu peste 400 kg la ha mai mare decît cea prevăzută în plan, iar U porumbul pentru boabe planul a fost depășit cu 600 kg la ha. în ceea ce privește costul producției, acesta a fost sub prevederile planului (costul de producție al kg de grîu, de e- xemplu a fost cu 0,11 lei sub cel planificat),
R. PLEȘA

Galați, și Cioreanu Năștase de la G.A.S. Lăzarea, regiunea Muteș- Autonomă Maghiară, au obținut la mieluțele spânei la virata de 6-7 luni, o greutate medie de 34 kg, iar la berbecuții țigăi de munte, în medie, 38,6 kg.
Paralel cu aplicareă unei hrăniri 

raționale a ovinelor o grijă deose
bită trebuie dată apărării sănătății 
lor prin executarea la timp de că
tre organele veterinare a tuturor 
măsurilor de profilaxie și de comba
tere a bolilor. Nu mai puțină aten-- 
ție este bine să fie acordată apli
cării lucrărilor de selecție și creș
terii batalilor, acțiuni de mare im
portanță pentru sporirea producției 
de lină și cărnii de oaie.

Transpunînd în fapt aceste măsuri 
la vreme și bine, gospodăriile de 
stgt au posibilitatea să obțină in 
anul 1962 producții mai mari de lină 
pe cap de animal, contribuind ast
fel, alături de gospodăriile colective, 
la asigurarea fondului central al 
Statului cu cantități sporite de lină,Ing. TRAIAN BÎLBÎIE

O
Gospodării Agricole Colective din regiunea Banat!
VREȚI SA REALIZAȚI VENITURI MĂRIT 

Contractați CULTURA Pt CINEMA FUIOR 
cu Topitoria I. I. S. Banatul din Timișoara

Alegeți terenul potrivit pentru această culturăExecutați arătură de toamnă
Folosiți îngrășăminte minerale și naturqle pentru 

a obține o recoltă mai bună

Crescători1
Puteți realiza venituri sporite pentru gospodăria voastră, 

dacă contractați vițele prin oficiile zonale ale întreprinderii de 
Stat pentru Aprovizionarea cu Animale de Reproducție — 
LS-A A R — care oferă avansuri bănești prețuri burje la pre
luare, preepm și aite avantaje.

I.SA.AR.-ul contractează toate vițelele, chiar de Ia naș
tere, indiferent de rasă.

GOSPODARII AGRICOLE COLECTIVE
Șl ÎNTOVĂRĂȘIRI AGRICOLE!

Procurați-vă vaci, vițele și oi prin oficiile zonale ale 
l.Ș.AAR ului, care vă asigură livrarea de animale de înaltă 
valoare zootehnică, la prețuri avantajoase .



Din Uniunea Sovietică
Consfătuire a lucrătorilor 
din agricultură la Tașkent

Sesiunea Adunării Generale a 0. N. U
La 15 noiembrie s-a deschis la Tașkent consfătuirea lucrătorilor din agricultura republicilor din Asia centrală, din Azerbaidjan și din regiunile din sudul Kazahstanu- lui. La lucrările consfătuirii participă N. S. Hrușciov, prim-secretar al C.C. al P.C.U.S., președintele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S.Participanții la consfătuire discu-

tă măsurile pentru sporirea producției de bumbac, carne, lapte și alte produse agricole.La consfătuire au prezentat rapoarte Șaraf Rașidov, prim-secretar al C.C. al P.C. din Uzbekistan, Din- muhamed Kunaev, prim-secretar al C.C. al P.C. din Kazahstan, Veli Ahundov, prim-secretar al C.C. al P.C. din Azerbaidjan.

1962 SA DEVINĂ ANUL LICHIDĂRII 
TOTALE ȘI DEFINITIVE 
A COLONIALISMULUIÎncepînd de la 6 noiembrie a. c., Adunarea Generală a O.N.U. dezbate importanta problemă propusă de Uniunea Sovietică — și anume felul în care este înfăptuită Declarația cu privire la acordarea independenței țărilor și popoarelor coloniale, adoptată la sesiunea trecută a Adunării Generale. Asupra acestei probleme și-au spus pînă acum cu- vîntul numeroși delegați, majoritatea lor pronunțîndu-se pentru lichidarea totală și definitivă a colonialismului.în sprijinul acestei idei s-a pronunțat cu toată convingerea și reprezentantul țării noastre, tov. Silviu Brucan. Luînd cuvîntul în ședința plenară de luni după amiază, el a demascat cu vigoare afirmațiile fățarnice ale colonialiștilor care pretind că independența țărilor care s-au eliberat pînă acum de sub jugul colonial s-ar datora generozității lor. în realitate, așa cum a arătat delegatul romîn, lupta popoarelor și hotărîrea lor de a se elibera, precum și condamnarea unanimă a colonialismului au fost factorii care au rupt coloana vertebrală a colonialismului. Reprezentantul R. P. Romîne a citat nenumărate date și fapte care arată profiturile fabuloase stoarse de monopolurile occidentale din exploatarea lacomă a țărilor subjugate și a înfierat represiunile și războaiele pe care puterile imperialiste le duc împotriva popoarelor care luptă să se elibereze din lanțurile colonialismului.Arătînd că dezvoltarea politică și economică a unui popor este pro-/

movată și accelerată în condiții de libertate și nu în condiții de oprimare, reprezentantul țării noastre a declarat că delegația R. P. Romine împărtășește părerea că anul 1962 trebuie să devină anul acordării independenței tuturor popoarelor care trăiesc încă sub jugul colonial.
PROBLEMA DEZARMĂRII 

GENERALE ȘI TOTALE 
EXAMINATĂ DE COMITETUL 

POLITIC

tre N. S. Hrușciov, șeful delegației sovietice, la 23 septembrie 1960. în cadrul Comitetului Politic, V. A. Zorin, șeful delegației U.R.S.S., a rostit o amplă cuvîntare în care a expus din nou poziția sinceră și clară a U.R.S.S. în această importantă problemă. Rămîne de văzut dacă puterile occidentale și partenerii lor vor înțelege necesitatea ca măcar acum să facă pași constructivi în această direcție.

SPORT

Finalele „Cupei Agriculturii4 ‘ 
din zona regiunii Oltenia

Dezmiriștitor prevăzut cu dispozitiv de săpat cuiburi folosit de Institutul unional de cuiburi pe cercetări pentru mecanizarea agriculturii. Mașina face 13 000 ha care împiedică scurgerea apelor provenite din topirea zăpezii și păstrează umezeala in sol.
Sînt rezerve, să le folosim!

La 15 noiembrie, Comitetul Politic al Adunării Generale a O.N.U. a început examinarea problemei dezarmării generale și totale. Pe ordinea de zi a actualei sesiuni a O.N.U. această problemă figurează ca cel mai important punct. Și pe bună dreptate. Dezarmarea generală și totală preocupă în cel mai înalt grad' toate popoarele și examinarea eficace a acestei probleme în cadrul O.N.U. ar putea exercita încă de pe acum o influență colosală asupra situației internaționale și ar putea duce la slăbirea încordării internaționale.Țările socialiste și alte state iubitoare de pace au făcut eforturi deosebite pentru a ajuta ca O.N.U. să-și aducă contribuția sa constructivă la rezolvarea problemei dezarmării. Acum, în ajunul începerii examinării problemei dezarmării generale și totale, delegația sovietică a prezentat în calitate de document oficial al Comitetului Politic „Principalele prevederi ale Tratatului cu privire la dezarmarea generală și totală“ prezentate celei de-a 15-a sesiuni a Adunării Generale a O.N.U. de că-

UN VOT SEMNIFICATIV

re- în- în- re- din

Din R. D. GermanăFericirea Annei Muller
în raionul nostru înghețurile iernii și arșița verii sînt fenomene obișnuite. Omul însă învinge forțele naturii. Prin hărnicia și priceperea oamenilor în raion a crescut producția de cereale și cea animalieră. Noi am dat patriei în acest an 103 mii de tone de cereale, ceea ce înseamnă ?5 de mii tone peste plan. în raion sînt un milion și jumătate de oi, de la care s-au tuns în medie cite 5.1 kg lină pe cap de oaie. De asemenea, producția de-lapte de vacă a crescut simțitor.Succesele ^obținute de colhozurile și sovhozurile din raionul nostru in sporirea producției de cereale, plante tehnice, lapte, carne, lină etc., precum și în realizarea unor mari venituri bănești, se datoresc în primul rînd faptului, că comitetul de partid al raionului a sprijinit în mod temeinic munca lucrătorilor din agricultură spre a folosi din plin rezervele in vederea creșterii producțiet Astfel, în ultimii trei ani in raion s-au desțelenit 37 de mii de ha. pămînt. în anul viitor colhozurile și slovhozurile din raionul nostru vor 

avea încă 9000 ha desțelenite, iar 43 de mii ha de pășune vor fi radical îmbunătățite, în sovhozul „Turcsad bunăoară, această muncă a început din plin încă de la începutul toamneiîn prezent colhozurile și sovhozurile au însilozat circa 200 de mii de Dane de porumb siloz. Acest nutreț ocupă un loc important în hrănire* animalelor mal ales pe timp de iarnă.

Multă atenție dă comitetul raional de partid alegerii cadrelor, astfel ca în fruntea fiecărei gospodării să stea un om energic, cu o bogată experiență. Președinții tuturor colhozurilor din raion au pregătirea necesară, mulți învață în institute, fără frecvență. în muncile de răspundere este promovat cu curaj și tineretul.Pentru instruirea crescătorilor de animate, a cultivatorilor de cereale, plante tehnice etc., există • serie de scoli bine organizate. Trebuie menționat eă seminariile recapitulative se fac in cimp. ori in ferme, pe locul de producție.Ajutoare de nădejde pentru organizațiile de partid sint eomsomo- liștii. Nu puține brigăzi comsomo- liste au deveni* fruntașe >n întrece- rile pe raion; ele merită pe drept cuvint să se numească muncă comunistăîn general lucrătorii tură nu-și precupețesc tru a traduce neintirziat in mărețele sarcini cuprinse i Program al P.C.U3. Folosirea uriașelor rezerve ale agriculturii noastre este unul din obiectivele de frunte ale muncii noastre. O mare rezervă a sporirii producției de cereale și leguminoase o constituie valorificarea continuă și îmbunătățirea folosirii păminturilor desțelenite- Nikita Sergheevici Hrușciov a arătat la Congresul al XXH-lea al P.C.US.; „Pămînturile desțelenite au dat poporului nostru miliarde de puduri de cereale. In prezent, ele trebuie să dea. paralel cu cerealele, milioane de tone de carne, lapte și alte produse animaliere'*.

colective dedin agricul- forțeie pen- i viață in noul

Se scurl• Președintele Prezidiului Sovietului Suprem al U. R. S. S-, Leonid Brejnev, a plecat în ziua de 14 noiembrie pe calea aerului în Republica Sudan.Leonid Brejnev face o vizită oficială la Khartum, la invitația lui Ibrahim Abbud, președintele Consiliului Suprem al forțelor armate și primul ministru al Republicii Sudan.• Președintele Sukarno a cerut din nou florțelor armate șl poporului Indoneziei să fie gata să aducă la îndeplinire în orice moment ordinul cu privire la începerea eliberării Irianului de vest de sub jugul colonialiștilor olandezi.• De curînd, Comitetul Politic al Adunării Generale a O.N.U. a aprobat două rezoluții propuse de grupul de state afro-asiatice. Prima rezoluție prevede transformarea Africii intr-o zonă denuclearizată și cere tuturor statelor să nu folosească teritoriul, apele teritoriale sau spațiul aerian al Africii pentru experimentare, stocarea sau transportarea armei nucleare. A doua rezoluție cere ca secretarul general ad-interim al O. N.U. să se consulte cu guvernele țărilor membre ale O. N. U. pentru a lămuri care este părerea acestora în legătură cu posibilitatea convocării unei conferințe speciale privind semnarea unei convenții referitoare la interzicerea folosirii armei nucleare și termonucleare în scopuri războinice.

I. ȚUNAEVsecretar al comitetului raional de partid din Arzghiroskoi, ținutul Stavropolski

Tinerii care treceau mină-n ▼orbind veseli, spre Casa de :ă, nu observau zîmbetul de pe fata Armei MOller. Femeia ședea pe banca din grădinița din fața casei împrejmuită cu un gard viu de gherghine, și se desfăta în bătaia celor din urmă raze ale soarelui. Cum s-au mai schimbat vremurile 1 Cînd era Arma Mfilier tînăra. se apropia cu frică de casa moșierului. unde e az: Casa de cultură, și nu era lăsată să pășească mai departe de prag.Acum, in frecare vineri, vine și ea aici, fără nici un pic de teamă, fără a-si lăsa ochii In pămint. La parterul acestei clădiri se află un dispensar si medicul se ocupă special și de ea.— Bunico, hai la masă ! li întrerupse gindunie nepoțelul. La masă, nepoțelul le-a povestit minăm tuturor cum a înălțat el un zmeu de hirtte la grădiniță.Samca MuLer s« uita îngindu- ra*i ia nepotul eL Cme K-ar ti putut închipui că fn satul lor va fi cindva o grădiniță de copii atît de frumoasă ! Nu o dată a trecut ea pe lingă clădirea aceasta, clătinînd din cap. Un asezămlnt de copii atît de bine rindurt nu puteai găsi înainte vreme In tot districtul Mecklem. burg.Acum nu mai merge nimeni cale de patru kilometri, pe ploaie și pe viat, la Golim după pline și gaz. Pe șoseaua cea nouă care duce la Kuppentin gonesc autobuze, iar magazinul universal din sat e plin de produse alimentare și de tot felul de mărfuri.Mai înainte, satul Kuppentin nu avea electricitate. Acum ulițele lui sînt puternic luminate.Numai pentru construirea și repararea fermelor de vite, cooperativa din sat a cheltuit 550.000 de mărci. La ferma de lapte se folosește mulsul electric.Anna Muller a început să trăiască cu adevărat abia la virsta de 57 de ani. In anul 1946, țăranii au iost împroprietăriți, iar în anul 1952 a hiat naștere in sat cooperativa agricolă. Familia Muller a intrat și ea în cooperativă, fiind încredințată că in colectiv va trăi mai bine. Și nu s-a înșelat. De la bun început cooperativa a lucrat rentabil. Plata

mină, cui tu și

lai

Țăranii din Ecuador
latifundiarilorocupă pămîntul

Știrile din ultimele zile arată cd, 
după căderea guvernului Velasco 
Ibarra, țăranii din regiunile de 
coastă ale Ecuadorului au început 
să ocupe pămintul marilor moșieri. 
Țăranii ecuadoreni din Quedevo, 
Naranjol, Tenguel etc, au alungat 
de pe întinsele moșii pe aceia care 
i-au exploatat la singe și i-au asu
prit in mod sălbatic.

Fapta țăranilor ecuadoreni este o 
verigă din lanțul luptelor lor pen
tru înfăptuirea unei reforme agrare 
democratice. Se știe că ei duc o 
viață de mizerie, ca și toți ceilalți 
oameni ai muncii din Ecuador. Aici, 
companiile imperialiste au acaparat 
însemnate suprafețe de terenuri. 
United Fruit (Monstrul verde), de 
pildă, stăpinește în Ecuador circa 
150.000 de hectare. Un mare proprie
tar de terenuri agricole este și 
biserica catolică. Pe de altă parte, 
cele 241 gospodării moșierești stăpi- 
nesc o suprafață egală cu aceea deți
nută de 329.000 de gospodării ale 
țăranilor muncitori. In țară însă 
există zeci de mii de loturi de 
pămînt mai mici de 2 hectare. Dij
ma, vinderea recoltei către latifun
diari, îngrădirea dreptului de depla
sare și alte servituți feudale, au adus 
țărănimea ecuadoreană in sapă de 
lemn.

In ultimii ani, agricultura Ecuado
rului a început să se dezvolte tot 
mai intens pe calea capitalistă, fiind 
orientată spre producția pentru 
export. In timp ce bananele, cacaoa, 
zahărul și alte mărfuri, sînt trimise 
la export pentru interesele monopo
lurilor, în Ecuador sînt importate

surplusurile de produse agricole ale 
imperialiștilor din S.U.A.

Acapararea păminturilor in dau
na țăranilor, sălbaticele forme de 
exploatare la care aceștia sini 
supuși, au făcut ca în satele din 
Ecuador să se creeze o situație de 
avînt revoluționar. Trebuie mențio
nat in mod deosebit că Partidul 
Comunist este singurul partid din 
țară care desfășoară o muncă seri
oasă, rodnică, în rindurile țărănimii. 
In ultimii ani acțiunile țăranilor 
au luat o amploare deosebită ; acest 
lucru se poate spune in special des
pre lupta țăranilor indieni, care 
devine tot mai dirză și mai hotărită. 
Astfel, ei au făcut greve care au 
durat cite 12-14 luni. Aceste greve 
au avut o importanță deosebită în 
lupta împotriva exploatatorilor. 
Indienii, care reprezintă aproxima
tiv 35-40 la sută din întreaga popu
lație a țării, sînt crunt exploatați 
după așa-zisul sistem uasipungo 
cons tind în următoarele: marele 
moșier dă indianului în folosință 
temporară o mică bucată de pămînt, 
de obicei in întindere de 0,5-2 hec
tare, de proastă calitate, de regulă 
neirigată. Pentru folosința acestei 
parcele, indianul trebuie să mun
cească pe pămîntul moșierului 4 zile 
pe săptămînă. Refuzul indianului 
de a lucra în aceste zile timp de 
12-14 luni înseamnă așadar o seri
oasă lovitură pentru moșieri.

Acum țăranii din Ecuador au 
început să ocupe pămintul latifundi
arilor și cer noului guvern să legi
fereze o reformă agrară democrati
că, care le-a fost atît de des refuzată 
de vechiul guvern aservit interese
lor monopolurilor nord-americane.

zilei-muncă a crescut an de an s-a ridicat la 9,4 mârci.Moșierul din Kuppentin plătea argați pentru o zi de muncă de ore 97 de pfenigi (100 pfenigi, o marcă) și le mai dădea produse în valoare de 88 pfenigi. Copiii ar goților mergeau la școală la Gallin, cale de 4 kilometri. Și asta numai atunci cînd cu lucrau pe cîmp...Acum la Kuppentin s-a construit o școală unde învață toți copiii.Foștii argou din Kuppentin, izgo- nindu-1 pe moșierul-junker, muncesc pentru e: și își făuresc o viață îmbelșugată.
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REGHINA KUNOW

Consiliul de Securitate constituie, după cum se știe, cel mai important organism al O.N.U. Pentru a asigura funcționarea eficientă a acestui organ, s-au prevăzut o serie de guli precise, între care și acelea scrise în acordul de la Londra, cheiat în 1946, și care prevede partiția geografică a locurilorConsiliul de Securitate. Dar începînd din 1951, S.U.A. au încălcat în mod' sistematic acest acord. Din acel an și pînă în prezent, ori de cîte ori pe locul ce i se cuvine Europei de răsărit era prezentată candidatura unei țări din această zonă, delegația americană — lăsînd acordurile și geografia de o parte — a prezentat contra-candidați din diferite părți ale globului, cum ar fi Japonia, Fili- pine, Turcia, numai din Europa de răsărit, nu.Același lucru încearcă să-l facă S.U.A. și acum, cu prilejul alegerii unui membru nepermanent în Consiliul de Securitate pe locul ce se cuvine de drept Europei de răsărit Pentru acest loc candidează și țara noastră. Primele trei tururi de scrutin pentru alegerea noului membru nepermanent în Consiliul de Securitate au avut loc la 30 octombrie. La 14 noiembrie, în ședința plenară a Adunării Generale a O.N.U. au avut loc alte șase tururi de scrutin. Dar nici după tururile de scrutin de marți n-a putut fi desemnat prin vot noul membru nepermanent al Consiliului de Securitate întrucît, potrivit prevederilor Chartei O.N.U., pentru aceasta este necesară obținerea unei majorități de două treimi.Este semnificativ însă că în toate cele șase tururi de scrutin de marți R. P. Romînă a obținut mai multe voturi decît Filipinele care candidează, de asemenea, pentru acest loc. Și de astă dată deci manevrele de culise și presiunile de tot felul exercitate de delegația americană asupra mai multor delegații de la O.N.U. pentru a le determina să voteze pentru Filipine, au eșuat.Este timpul ca S.U.A. să înțeleagă că în interesul bunei activități a O.N.U. șf a organismelor ei trebuie să înceteze de a încălca acordurile menite să asigure buna funcționare a acestei organizații internaționale.

Primele date despre cei 450 de participanți la întrecerile finale ale „Cupei Agriculturii" din zona regiunii Oltenia, le-am cules, cu o zi înainte de concurs, in tren, unde am întîlnit o parte dintre sportivele și sportivii lotului regiunii București.Mși întîi am făcut cunoștință cu componentele echipei feminine de volei Flacăra-G.A.C. Andrășești, raionul Slobozia, care erau însoțite de profesoara Vernenția Ionescu, în calitate de antrenoare. Aceasta ne-a prezentat, pe rînd, pe tinerele jucătoare : surorile Lucreția și Ioana Cîmpeanu, surorile Elena și Ana Sandu, Alexandrina Ionescu, Maria Bășceanu și Elena Deteșeanu. Sînt colectiviste fruntașe, a subliniat tov. Ionescu. Primele 3 jucătoare fac parte din brigada a 4-a legumicolă și au, fiecare, peste 200 zile-muncâ.în compartimentul alăturat, l-am întîlnit pe tînărul crescător de animale Vasile Burlacu, din comuna Iezeru, raionul Călărași, clasat pe locul 2 la întrecerile de ciclism, din cadrul etapei regionale. El ne-a povestit, pe îndelete, cum s-a pregătit pentru întrecerile acestei populare competiții sătești.„Trebuie să știți, ne-a spus V. Burlacu, că am acordat o atenție deosebită pregătirii fizice. în fiecare zi am făcut cros, iar seara m-am antrenat cu o halteră, pe care am confecționat-o personal, la G.A.S. Sighireanu. De asemenea, am acordat o atenție mare antrenamentului cu bicicleta, pe care am parcurs peste 5000 km.".După vreo 2 ore, rapidul a făcut un scurt popas în gara Roșiori, unde s-au mai urcat și alți sportivi din lotul regiunii București. Acum lotul era complet, adică număra 113 sportivi. La Craiova, sportivii satelor regiunii București s-au întîlnit cu loturile de sportivi din regiunile Argeș și Banat, cu care au călătorit împreună pînă la Calafat. Printre aceștia se aflau tinere și tineri colectiviști din diferite colțuri ale țării, din comuna Semlac, raionul Arad, din Bethausen, raionul Făget, din Coteana, raionul Slatina, etc. care, deși se întîlneau pentru prima oară, s-au împrietenit de îndată. Pe drum au discutat despre activitatea lor de fiecare zi, despre succesele obținute în muncă ca și despre re

zultatele întrecerilor sportive diri cadrul „Cupei Agriculturii".
IN ZILELE DE CONCURSA doua zi i-am văzut pe acești tineri și harnici lucrători de pe, ogoarele înfrățite ale patriei, dispu- tîndu-și cu multă pasiune întîieta-t tea pe terenurile de sport. In coh muna Poiana Mare, raionul Calafat, s-au desfășurat mai întîi jocurile de volei. Primul meci ne-a oferit și prima surpriză. Echipa colectiviste-! lor din Andrășești a reușit să în-- treacă, după un meci dramatic, cil2— 0, formația campioană a regiunii Banat, Voința-G.A.C. Bethause»'., care candida cu șanse mari la pri-> mul loc. în meciul decisiv pentru .primul loc, victoria a revenit tot e- chipei din Andrășești, oare a dispus cu 3—1 de formația Recolta—G.A.C. Segaroea.La întrecerile masculine, primul loc a revenit campioanei regiunii Oltenia, Inainte-G.A.C. Vînju Mare, care a întrecut în finală echipa Voința G.A.C. Jebel, raionul Deta.întrecerile masculine de handbal au fost dominate de echipa Timpuri Noi-G.A.C. Giarmata, raionul Timw șoara. Dovedind o bună pregătire, echipa din comuna Giarmata a în* trecut, pe rînd, echipele campioanei ale regiunilor București (23—6) și Oltenia (15—8), cucerind astfel primul loc. La întrecerile feminine s-au înregistrat o serie de rezultate surpriză, care au făcut ca aceste jocuri să1 fie mai pasionante. Echipa Știința* Drăgănești Vlașca, regiunea Bucu* rești, după ce a cîștigat cu 10—1, în fața campioanei regiunii Banat (Centrul școlar agricol Ceacoya), a fost întrecută apoi, în fir 4gjt -9U3— 2, de tînăra formație Vic^Qj- Celaru, regiunea Oltenia. WPe scena căminului cultural dirt Poiana Mare, au evoluat echipele de gimnastică Recolta-G.A.C. Co-; teana, raionul Slatina. Infrățirea- G.A.C. Recaș, raionul Timișoara și Pionierul-Țigănești, raionul Alexandria, care au fost create cu prilejul „Cupei Agriculturii". Primul loc.a fost ocupat de echipa colectiviștilor din Coteana, condusă de prof. Virginia Bedelian. care a executat cu măiestrie o serie de exerciții liber alese și 2 piramide. O comportare meritorig a avut și tînăra formație a pionierilor din comuna Țigănești,
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